
Application de l'article 51 du Règlement d'Ordre intérieur du Conseil communal. 

Interpellation de G. VERSTRAETEN, Conseiller communal, relative à la vente de 

cigarettes illégales sur le site de l'abattoir.  

G. VERSTRAETEN donne lecture du texte suivant : 

G. VERSTRAETEN geeft lezing van de volgende tekst: 

De “Abattoir” is hét walhalla geworden voor verkopers van namaaksigaretten. Het 
aantal verkopers zou gestegen zijn van ongeveer acht, een jaar of tien geleden, naar 
een stuk of tachtig vandaag. De verkopers zijn blijkbaar een pak agressiever dan 
vroeger en marktkramers worden geregeld bedreigd en verplicht om sigaretten te 
helpen verstoppen. Er is tevens sprake van vechtpartijen tussen verkopers onderling, 
soms met messen en machetes, omdat elk zijn territorium wil afbakenen. Maar ook 
elders in Kuregem worden tabaksventers gespot. Het probleem is dat velen van hen 
illegaal in ons land zijn en eigenlijk straffeloos hun gang kunnen gaan. De “Abattoir” 
NV trekt aan de alarmbel omdat het zo niet verder kan. 

Sommige illegale sigaretten worden hier geproduceerd, sommige komen het land 
binnen. In augustus werd er nog een illegale sigarettenfabriek in onze gemeente 
opgerold. Vroeger waren de meeste valse sigaretten die de douane onderschepte niet 
bestemd voor de Belgische markt. Ze werden bijna meteen geëxporteerd naar 
Frankrijk of Engeland, waar een pakje lange tijd veel duurder was dan bij ons. Dat 
verschil in prijs is enorm kleiner worden de voorbije jaren. Sinds 2019 is de prijs van 
een pak sigaretten in België gestegen met 59 procent. 

Sinds 1 januari is een pak sigaretten twee euro duurder. Omdat reguliere prijzen 
intussen zo hoog liggen, dreigen nog meer verstokte rokers naar de illegale sigaretten 
te grijpen, wat het probleem qua volksgezondheid nog erger kan maken. De FOD 
“Financiën” en de douane verwachten alvast een “forse toename” van het aantal 
illegale sigaretten. 

Daarom had ik graag volgende vragen gesteld: 

  

-        Welke actie onderneemt de Gemeente om de verkoop van illegale sigaretten 
op de “Abattoir” en op andere plaatsen in Kuregem tegen te gaan en om de 
veiligheid van de marktkramers en de bezoekers te garanderen? 

-        Worden deze verkopers van illegale sigaretten vandaag gecontroleerd op 
wettig verblijf? Hoeveel controles worden er uitgevoerd en welk gevolg wordt 
daaraan gegeven? 

  

  

 



.Monsieur le Bourgmestre-Président donne lecture de la réponse suivante : 

Mijnheer de Burgemeester-Voorzitter geeft lezing van het volgend antwoord: 

La problématique de la vente des cigarettes de contrefaçon est une priorité 
opérationnelle pour les services de police. 

Bien que la matière relève du Conseil de Police, je vous précise que tous les week-
ends du personnel de police est mobilisé pour lutter contre ce phénomène. Très 
concrètement ce sont entre 8 et 14 policiers qui sont injectés tous les samedis et les 
dimanches. C’est ainsi que tous les week-ends ils opèrent des saisies. A titre 
d’exemple, rien que dimanche 14 janvier, ce ne sont pas moins de 3.000 paquets de 
cigarettes qui ont été saisis par nos équipes de policiers. 

En plus, plusieurs fois par an, s’organisent des opérations de très grande ampleur qui 
mobilisent alors des forces considérables. Plusieurs sont programmées pour les 
semaines et mois à venir. 

De toute évidence, les personnes arrêtées sont identifiées dans le cadre des 
procédures légales. Ces chiffres impressionnants démontrent notre volonté de lutter 
contre ce phénomène. 

  

  

G. VERSTRAETEN vraagt aan de heer burgemeester-voorzitter hoe het komt dat het 
fenomeen verminderd is en dat het zo’n groot probleem blijft? Dan stelt hij zich de 
evidente vraag: “wat gaan we anders doen? Waar ligt de oplossing dan?”. Hij stelt elke 
jaar dezelfde vragen, zoals de bewoners van Kuregem die iedere maand komen. Wat 
gaat het college ondernemen om de situatie te veranderen? 

  

  

Monsieur le Bourgmestre-Président confirme que des personnes vendent des 
cigarettes illégales. Il montre, chiffres à l’appui, que les forces de police ont arrêté ces 
personnes et ont saisi les cigarettes illégales destinées à la vente. Le phénomène 
prend de l’ampleur, on augmentera donc les moyens utilisés pour contrer les 
trafiquants. On va continuer et intensifier les efforts pour arrêter les trafiquants et saisir 
leur matériel. Les chiffres sont là pour montrer que cela fonctionne. 

 

 
 

 


